

**V International science and practical conference: "DEVELOPMENT OF MODERN ECONOMICS AND MANAGEMENT: PROBLEMS AND PROSPECTS" Vladikavkaz, December 3-4, 2019**

---

UDC: 33

**Assessment of corporate management effectiveness of companies with state participation**

**L. Gurieva, S. Privezentsev, A. Konopelkina**

*In 2019, the share of the public sector in industrial production in Russia, according to the head of the Accounts Chamber of the Russian Federation, is up to 40%, in GDP — up to 70%. This circumstance requires close attention to assessing the effectiveness of governance mechanisms of joint-stock companies with state participation. The article studies approaches to such an assessment.*

**Keywords:** companies with state participation, financial efficiency, budget efficiency, social efficiency

**References**

1. Бериева К.Ю., Гуриева Л.К. Особенности корпоративного управления в компаниях с государственным участием (на примере ПАО Сбербанк России) // Молодежь и наука: актуальные проблемы социально-экономического развития регионов Р
2. В России стало меньше госкомпаний. <https://www.rbc.ru/economics/12/08/2019/5d4c347c9a7947a615e02b77> (дата обращения 13.11.2019).
3. Гуриева Л.К., Нурмагомедов А.А. Социальная ответственность бизнеса: истоки и современные представления // Гуманитарные и социально-экономические науки. 2016. № 3 (88).
4. Харчилава Х.П., Башинджагян А.А. Рейтингование российских публичных компаний с государственным участием. <https://www.inecon.org › docs › Bashindzhagyan> (дата обращения 13.11.2019).
5. Gurieva L.K., Zangiev I.E., Dzatseev D.R. Moral aspects of liberal economy formation in Russia // Гуманитарные и социально-экономические науки. 2016. № 1 (86).

---

**Финансовый университет при Правительстве РФ (Владикавказский филиал),  
г. Владикавказ, Россия**